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3900 Nuuk 
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www.nanoq.gl/kiip 

Du har den 17. august 2007 fremsendt spørgsmål til Landsstyret i henhold til § 36, stk. 1 
i Landstingets forretningsroden vedrørende skolemadsordning.  
 
Din henvendelse indeholder fire konkrete spørgsmål: 

1. Hvor mange kommuner har ansøgt om og fået bevilliget penge til at indføre en 
skolemadsordning? 

2. På hvor mange skoler er der på baggrund af Landsstyrets initiativ blevet indført 
en skolemadsordning? Landsstyret bedes i skemaform anføre på hvilke skoler 
og i hvilke kommuner ordningen er igangsat. I samme skema bedes Landsstyret 
anføre, hvor mange penge de enkelte kommuner og skoler har fået bevilliget. 

3. Indgår der nogen former for brugerbetaling fra forældrene i de 
skolemadsordninger, som er etableret? 

4. Anser Landsstyret ordningen som en succes? 
 
Ad 1.  
Landsstyret kan fortælle, at fire kommuner har ansøgt om og fået bevilliget penge fra 
skolemadspuljen. 
 
Ad 2.  
Landsstyret har i forbindelse med besvarelsen af dette spørgsmål spurgt de fire 
kommuner, hvilken indflydelse Landsstyrets initiativ vedrørende skolemadspuljen har 
haft.  
 
Nuuk Kommune har meddelt, at ”skolemadspuljen har betydet, at vi planlægger en 
omlægning af det beløb, der allerede var afsat til særlig bespisning i Nuuk Kommune, 
således at elevgruppen fra 1.-3. klasse dermed vil kunne få tilbudt en 
skolebespisningsordning samtidig med, at en ordning for elever med særlige behov 
opretholdes”.  
 
Sisimiut Kommune har meddelt, at skolemadspuljen har betydet, at Sisimiut Kommune i 
større udstrækning har kunne tilbyde skolemad til eleverne i såvel by som bygder. 
 
Ammassalik Kommune har oplyst, ”på baggrund af Landsstyrets fantastiske initiativ, har 
vi nu mulighed for at tilbyde skolemad til alle børn i 200 dage og samtidig tilføje maden et 
meget klart sundhedsaspekt.” ”Tilskudsordningen har med andre ord haft stor betydning 
for den lokale skolemad.” Til oplysning kan Landsstyret fortælle, at Ammassalik 
Kommune også de foregående år har haft en skolemadsordning, der dog ikke strakte sig 
over hele skoleåret.  
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Narsaq Kommune har også meddelt, at grundet en stram økonomisk styring, ville 
etablering af en skolemadsordning ikke være kommet med i kommunens prioritering, 
havde det ikke været for skolemadspuljen.  
 
Det er Landsstyrets vurdering, at det selv på dette meget tidlige tidspunkt er muligt at 
sige, at Landsstyrets initiativ med oprettelse af skolemadspuljen har haft en positiv 
betydning for kommunernes initiativer om skolemad.  
 
Hvordan det bevilget tilskud fordeles på skolerne i kommunen, er en beslutning for den 
enkelte kommune. Af denne grund fremgår denne oplysning ikke af det nedenstående 
skema. 

 
Kommune Skoler med skolemadsordning Bevilget tilskud i alt 
Nuuk Atuarfik Samuel Kleinschmidt

Kangillinnguit Atuarfiat
Nuussuup Atuarfia
Qeqertarsuatsiaat

Qorsussuaq
Ukaliusaq (USK)

590.000 kr.  

Sisimiut Nalunnguarfiup Atuarfia
Minngortuunnguup Atuarfia

Tusilartut Atuarfiat
Qinnguata Atuarfia

Itillip Atuarfia
Sarfannguup Atuarfia

585.000 kr.  

Ammassalik Tasiilaq Atuarfia
Isertoq Atuarfia

Tiniteqilaaq Atuarfia
Kuummiut Atuarfia

Sermiligaaq Atuarfia
Kulusuk Atuarfia

445.000 kr.  

Narsaq Narsaq Atuarfia
Igalikup Atuarfia

Qaassiarsuup Atuarfia

226.500 kr. 

I alt 1.846.500 kr. 
 
Ad 3. Det indgår som en betingelse i retningslinjerne for tilskudspuljen om skolemad 
(skolemadspuljen), at der ikke er krav om forældrebetaling. Skolemadsudvalget har dog 
taget konkret stilling til hver eneste indkomne ansøgning og i den forbindelse lavet en 
undtagelse fra denne betingelse mod en forsikring om, at forældre til elever med særlige 
behov ikke bliver opkrævet betaling for skolemad. 
Ad 4. Landsstyret vurderer, at det er for tidligt at evaluere på skolemadspuljen, idet 
skoleåret 2007/2008 kun lige er begyndt. Kommunerne har kun lige fået tildelt tilskuddet, 
som dækker tilbudet om skolemad i det netop begyndte skoleår.  
 
I forbindelse med oprettelse af skolemadspuljen har interessen for tilbagemelding og 
evaluering fra kommunerne indgået i Landsstyrets overvejelser. Det bemærkes i den 
forbindelse, at de kommuner, der har fået tildelt tilskud fra skolemadspuljen skal 
afrapportere brugen af disse midler i et afrapporteringsskema efter tilskudsperioden.    
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Denne afrapportering vil danne baggrund for Landsstyrets evaluering af skolemadspuljen 
på en række konkrete områder. Blandt andet skal nedenstående spørgsmål besvares: 
- Hvor mange elever tog imod tilbudet om skolemad? 
- Hvordan så skolemadsordningen ud? Hvad bestod maden af? Hvem tilberedte 

skolemaden? 
- Hvilket måltid blev tilbudt? 
- Hvordan var sunde madvaner integreret i undervisningen? 
 
 
 

Med venlig hilsen 
 
 
 

Tommy Marø 
Landsstyremedlem 
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